
 
JEGYZŐKÖNYV 

 
 

Készült: Szálka Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. november 20-án 18 
órakor a Közösségi Házban tartott közmeghallgatásáról 
 
Jelen vannak Szálka Község Önkormányzata részéről: Pálfi János polgármester, Dr. Sudár 
Zsolt alpolgármester, Csernik József, Majkut Gyula, Heidt János képviselők, 
 
Tanácskozási joggal megjelent:  Várallyayné Bánki Mária jegyzői megbízott, 
                       Dani Lázárné jegyzőkönyvvezető 
 

Valamint 24 fő szálkai polgár 
 

Pálfi János polgármester örömét fejezi ki, hogy sok éves várakozás után ebben a szép 

környezetben a felújított Közösségi Házban köszöntheti a megjelenteket  Megállapítja, hogy a 

Testület határozatképes, megnyitja az űlést. 

Pálfi János polgármester tárgyalásra a meghívóban szereplő napirendi pontokat javasolja. 
 

Szavazásra teszi fel a napirendet, melyet a képviselő-testület – melynek létszáma 5 fő – 5 

igen szavazattal elfogadott, és az alábbi napirendet állapította meg. 
 
 

Napirend: 
 

1./ Beszámoló a 2013. évben végzett munkáról és a 2014. évi tervekről 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 

 
2./  Szálka község rendezési terv módosításának ismertetése 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
 
 
________________________________________________________________________________________________________________ 

 
 
1./ Beszámoló a 2013. évben végzett munkáról és a 2014. évi tervekről 
    Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
 
 
Pálfi János polgármester: Az elmúlt év során végzett és jövőre tervezett önkormányzati 
feladatokról az alábbiak szerint részletesen tájékoztatja a jelenlévőket: 
 
Az önkormányzatnak a falu működését biztosítania kell, ezért a 2013-as év is a 
hóeltakarítással, síkosság mentesítéssel indult, hiszen a közlekedés biztosítása a téli 
időszakban kiemelt feladat, melyet igyekeztünk minden elvárásnak megfelelően megoldani. 
A következő fontos feladat az önkormányzat éves költségvetésének elkészítése volt, amely 
kb. 25 millió forint működési célú bevételt és ugyanennyi kiadási előirányzatot tartalmazott. 
Ekkora összegből a működés úgy biztosítható, hogy a testület továbbra is tiszteletdíj és 
költségtérítés nélkül végzi a munkáját, valamint az elvonások miatt – személyi jövedelemadó, 
valamint a gépjárműadó 60 %-a – az önkormányzat bevezetni kényszerült az iparűzési adót.  
Az óvodát – melynek felszereltsége kimagasló - társulásban működtetjük, de így is az állami 
támogatást több millió forinttal kell évente kiegészítenünk. Az idei évben a társulásban 
működtetett óvodák plussz támogatása is megszűnt.  
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Településünkön a közbiztonság helyzete nagyon jó, amelynek megőrzése érdekében jó 
szolgálatot tesz a kiépített kamerarendszer valamint a rendőr szoba is. 
A szociális kérelmeket a jogszabályi előírások keretei között folyamatosan támogatjuk. 
Közmunka programba az év folyamán 1 főt tudtunk bevonni, mert nem volt aktív korúak 
ellátására jogosult személy a faluban. Karbantartónk az 1 fő segítségével is rendben tudta 
tartani a közterületeket, köszönet illeti érte. 
Turizmus területén is érződik a gazdasági válság hatása. Kevesebb vendég érkezett, 
nagyrészt elmaradtak a munkás vendégek. A szezon még mindig inkább a májustól – 
szeptemberig tartó időszakra korlátozódik.  
A könyvtárat ebben az évben a megyei könyvtárral kötött megállapodás szerint üzemeltetjük.  
Idén augusztustól megkezdte működését a felújított Közösségi Ház, melyet integrált 
közösségi és szolgáltató térként (IKSZT) a 112/2009.(VIII.29.) FVM rendelet előírásai 
szerint üzemeltetünk. Ebben az évben több rendezvényt szerveztünk, Folytatódik a „Mesés 
téli esték” sorozat, melynek az előző években nagy sikere volt. Köszönet a ruhagyűjtési 
akciók szervezőinek – László Károlynénak és Mózsik Imrénének – valamint a Humán 
Szolgáltató Központ dolgozóinak. 
A Dél-Tolna Aqua Projekt pályázat keretében megvalósuló ivóvízminőség javító program 
beruházásása 2014. évben befejeződik. Megvalósulást követően a beruházás hozadéka az 
ivóvíz minőségének javulása és biztonságos ivóvízellátás lesz.  
A Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz ismét csatlakoztunk. Az idén 5 pályázat érkezett, 
és valamennyi megfelelt a kiírási feltételeknek. A testület döntése alapján az önkormányzat 
valamennyi pályázót támogatásban részesíti. 
Településünkön két civil szervezet - a „Szálka Községért” Közalapítvány és a Szálkai 
Sportegyesület, valamint egy nemzetiségi önkormányzat – a Szálkai Német Nemzetiségi 
Önkormányzat – működik  Az önkormányzat törekszik valamennyiükkel a jó kapcsolat 
fenntartására.  
Idén is felállításra kerül a falu karácsonyfája.  
December 24-én délután betlehemes műsor lesz a falu központjában. 
Az év folyamán az egyházközség pályázatot nyújtott be a templom külső homlokzatának 
felújítására, melyen 20 millió forintot nyertek. A felújítás megkezdődött.  
 
Jövőbeni céljaink között szerepel a templom, illetve a parókia támfalának felújítása, 
amelyre keressük a megoldást. 
Szeretnénk energetikai pályázaton is részt venni, amellyel épületeink szigetelését, 
nyílászárói cseréjét, és fűtéskorszerűsítését kellene megoldani. 
Fontos cél a Dél-Tolna Aqua vízminőség javító program folytatása és befejezése. 
2014. évben folytatni szeretnénk a járdafelújításokat, ehhez azonban pályázati támogatásra 
nem számíthatunk, így saját forrásból kell megvalósítani.   
A jövő évben is elvégezzük a virágosítást, a Szálka Községért Alapítvány támogatásával. 
Kérjük továbbra is a lakosság segítségét a virágok gondozásában, locsolásában. 
Legfontosabb feladatunk, hogy a település, valamint az intézmények működését biztosítani 
tudjuk.  
 

 
2./  Szálka község rendezési terv módosításának ismertetése 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 

 
Pálfi János polgármester:  
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Szálka község rendezési tervének módosítása már régóta 
húzódik. A Képviselő-testület eredetileg az elmúlt évek során történt jogszabályi változások 
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átvezetése miatt, valamint a templom fölötti 5/2. hrsz-ú terület tulajdonosainak 
kezdeményezésére döntött a rendezési terv módosításáról. Az eljárás során azonban az érintett 
szakhatóságok (Műemlékvédelem, Megyei Főépítész, Állami Főépítész) úgy foglaltak állást, 
hogy a templom fölötti területet nem szabad beépíteni. A rendezési terv készítője ennek 
megfelelően készíti el a módosítást, így ez a területet továbbra sem lesz beépíthető. A 
rendezési terv módosítása a jogszabályi változásokon kívül csak néhány kisebb módosítást 
fog tartalmazni. A rendezési tervet 1 hónap időtartamra közszemlére fogjuk tenni, 
megtekinthető lesz a hivatalban vagy a település honlapján.  
 
 
 
Kérdések, hozzászólások: 
 
Hernerné Hauch Tímea: Tájékoztatásul elmondta, hogy a templom felújítására 20 millió 
forintot nyert az egyházközség, valamint kerítés és támfal felújításra is nyújtottak be 
pályázatot. 
Horváth Árpád: A szálkai bekötőút nagyon rossz minőségű. Tele van kátyúval, kátyúzás utáni 
foltozással, felújításra, új aszfaltrétegre lenne szükség. Kerékpár útra lenne szükség, tavasztól 
őszig nagyon veszélyes a tó környéke. 
Pálfi János polgármester: Az M6-os autópálya építésekor felújították volna a bekötőutat, 
egészen a Szálka tábláig, de egy csoport földszállítás elleni tiltakozásának 
következményeként ez nem valósult meg. Megyei szintű átfogó program készült kerékpárutak 
építésére, ha lesz lehetőség és pályázati kiírás, akkor élni fogunk a lehetőséggel. 
Horváth Árpád: Fekvőrendőr vagy egyéb forgalom lassítására alkalmas eszköz kiépítésé 
kellene a Kossuth utcában. 
Pálfi János polgármester: A Kossuth utca nem önkormányzati út, hanem a Közútkezelő Kht. 
kezelésében van. Sajnos a településtáblánál kihelyezett 40-es sebességkorlátozó tábla nem 
fékezi meg a gyorshajtókat. 
Csernik József képviselő: Országos közútra sehol sem lehet fekvőrendőrt építeni. 
Horváth Árpád: Több településen van a bejövő-kimenő részen útszűkítés, sziget kiépítve az is 
elég jól megfogja a sebességet. 
Várfy Tibor: Korábbi években is beszélt már arról, hogy nagyon nagy terhelésnek vannak 
kitéve a szálkai hidak, ebből probléma lehet, de eddig nem történt semmi. Továbbra is járnak, 
még 50 tonnás gépjárművek is a faluban. 
Pálfi János polgármester: Csak a Szálka Szekszárd felöli részén lévő hídra érvényes a 12 
tonnás súlykorlátozás, az útra nem vonatkozik. 
Greiling Mihály: A testületi ülések jegyzőkönyvei közül kettő nincs fenn a honlapon és a 
mellékletek nincsenek mellettük. Az iparűzési adó mértéke nagyon magasan lett megállapítva, 
kisebb mértéket is el tudott volna képzelni. Az iparűzési adóból egy évben mennyi bevétel 
képződik? Ez miért nem látszik a költségvetésben? Nagy igazságtalanság, hogy csak azoknak 
kell fizetni, akik állandó jelleggel itt vannak bejelentve. Az ideiglenes iparűzési adó nem 
működik, akik csak egy napra jönnek árulni azok nem fizetnek adót, és rontják a helyi 
vállalkozók üzletét. A Falunapra miért nem szálkai vállalkozót kérnek fel büfét üzemeltetni? 
Úgy tudja, hogy a Szálkáról készült könyv 100 %-os pályázati támogatással készült, miért 
nem kapnak belőle a szálkai lakósok 1-1 példányt? 
Majkut Gyula képviselő: Az iparűzési adóból befolyt bevételt legalább helyben használjuk 
fel. 
Várfy Tibor: A könyvért nem lehet pénzt kérni, mert ez pályázati kikötés. 
Pálfi János polgármester: A könyvért nem kérünk pénzt, hanem aki támogatja az alapítványt 
annak ajándékba adunk egy példányt. Az iparűzési adó fizetésének szabályait jogszabály 
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határozza meg. Mi akkor vezettük be, amikor már nem volt más választás. A mértékét a 
környékbeli településekhez képest alacsonyabban állapítottuk meg, és úgy tűnik, hogy jól 
kalkuláltunk. A korábbiakhoz képest a költségvetésünkből központilag elvont milliókat az 
iparűzési adóból fedezni tudjuk. A képviselő-testület a település érdekét tartja szem előtt, és 
minden ennek érdekében van. Utánanéz a jegyzőkönyveknek, és haladéktalanul intézkedik a 
hiányzók feltevésükről. A mellékletek, azaz az előterjesztések a meghívóval együtt kerülnek 
kiküldésre, illetve a honlapra. A falunapra a büfés jelentkezett, és nem lett felkérve. Italon 
kívül lángost is árusított, és olyan vállalkozóról nem tud Szálkán, aki lángost is sütne. 
Varga Zsolt: A közlekedés lassítása nagyon fontos lenne a Kossuth utca elején. Véleménye 
szerint fixen telepített traffipaxra lenne szükség. A Fűrésztelepi árokban eső után megáll a víz, 
a patakmeder feltöltődött, benőtte a gaz, kotrásra lenne szükség. A templom támfala előtt egy 
lánctartó oszlop ki van törve, balesetveszélyes – ki kellene cserélni. 
Pálfi János polgármester: Utána jár a felvetéseknek, és megkeresi a megoldásokat. 
Horváth Árpád: Minden itt lakót érint a templom támfalának felújítása. Esetleg egy 
jótékonysági bál, gyűjtés stb. segíthetne. 
Madár László: A Táncsics utca forgalmi rendjét is szabályozni kellene, mert nagyon keskeny 
az úttest. Aki felfele megy az utcában, az nem tud félrehúzódni, hogy elsőbbséget adjon a 
szembejövőnek. KRESSZ táblák kihelyezésével megoldódna a probléma.  
A Táncsics utca 27. szám melletti két utca közötti lejárót ki kellene tisztítani, esetleg 
járdalapokat letenni, hogy ott közlekedni lehessen.  
Nyáron több helyen a vendégházakat bulizásra használják, ezzel zavarják az itt lakókat és a 
pihenni vágyókat. 
Pálfi János polgármester: A forgalmi rend ügyében intézkedi fog. A lejárót megnézi. 
Várfy Tibor: Gondatlanságból süllyedt meg a templom, nem vezették el a csapadékvizet, és a 
kiállítóháznál is ez lesz a probléma. A tv-ből szerzett tudomást, hogy sok millió forint tűnt el 
a püspökségről. Véleménye szerint az egyháznak van pénze a templom külső felújításához és 
nem a szegény emberektől kell gyűjteni. 
Pálfi János polgármester: A kiállítóház csatornája be van kötve a lefedett árokba, a ház tövébe 
nem folyik víz. 
 
Pálfi János polgármester megköszöni a részvételt. Mindenkinek békés, boldog karácsonyt és 
sikerekben gazdag boldog újévet, összefogást és békességet kíván. 
 
A testületi ülésen illetve a közmeghallgatáson más nem hangzott el, a polgármester az ülést 
19,40 órakor bezárja. 
 
 

kmft. 
 
 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia jegyző távollétében: 
 
 
 
Dr. Göttlinger István         Pálfi János  
jegyzőt helyettesítő aljegyző      polgármester 
 

 
 




